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ZAPISNIK 
sa prve sjednice Odbora za evropske integracije 

Skupštine Crne Gore, održane 26. decembra 2012. godine 
 
 

Sjednica je počela u 10.40 časova. 
 
Sjednicom je predsjedavao Slaven Radunović, predsjednik Odbora. 
 
Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: Jovan Martinović, Šefkija Murić, 
Genci Nimanbegu, Predrag Bulatović, mr Dritan Abazović, Doc. dr  Srđa Popović, 
dr Zoran Srzentić, Nada Drobnjak i prof. dr Branko Radulović. 
 
Sjednici nisu prisustvovali sljedeći poslanici: dr Predrag Sekulić, mr Damir Šehović 
i Srđan Milić.  
 
Sjednici je prisustvovao Aleksandar Andrija Pejović, državni sekretar za evropske 
integracije i glavni pregovorač za vođenje pregovora o pristupanju Crne Gore EU. 
 
Sjednici su prisustvovali i službenici Skupštine Crne Gore - Andrej Orlandić, 
Anđela Radunović, Jasmin Bojadžić, Alemka Đečević, Jelena Božović i Marija 
Milošević.  
 
Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija i 
nevladinog sektora.  
 
Nakon što je predsjednik Odbora za evropske integracije pozdravio prisutne 
članove, državnog sekretara za evropske integracije i glavnog pregovorača za 
vođenje pregovora o pristupanju Crne Gore EU, ambasadora Aleksandra Andriju 
Pejovića, kao i predstavnike medija i nevladinog sektora, pristupilo se razmatranju 
predloženog dnevnog reda. 
 
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći 
od predloga dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći  
 
 

DNEVNI RED 

1.   IZBOR ZAMJENIKA PREDSJEDNIKA ODBORA ZA EVROPSKE 
INTEGRACIJE, 

2. RAZMATRANJE PROCESA PREGOVORA, SA POSEBNIM OSVRTOM 
NA PRIVREMENO ZATVORENO PREGOVARAČKO POGLAVLJE 25. 
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TAČKA 1 
 
IZBOR ZAMJENIKA PREDSJEDNIKA ODBORA ZA EVROPSKE 
INTEGRACIJE 

  
Predsjednik Odbora informisao je članove da bi shodno članu 34, stav 5 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore, Odbor trebao na prvoj sjednici da izabere zamjenika 
predsjednika.   
 
S obzirom na to da predstavnici vladajuće koalicije nijesu predložili kandidata za tu 
funkciju, predsjednik Odbora je predložio da se izbor zamjenika predsjednika 
odloži za neku od narednih sjednica, što je prihvaćeno od strane prisutnih članova.  
 
Shodno dnevnom redu, pristupilo se razmatranju druge tačke.  

 
TAČKA 2 
 

RAZMATRANJE PROCESA PREGOVORA, SA POSEBNIM OSVRTOM NA 
PRIVREMENO ZATVORENO PREGOVARAČKO POGLAVLJE 25 
 

Nakon što je prisutnim poslanicima čestitao na članstvu u Odboru i poželio uspjeh 
u radu, glavni pregovarač je kazao da očekuje intezivniju međusobnu saradnju, 
budući da će Odbor za evropske integracije pratiti ukupan tok pregovora o 
pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji. Time se otvara, ne samo mogućnost 
komunikacije Skupštine sa Vladom, već i sa ostalim nedržavnim strukturama, kao 
što su nevladine organizacije, mediji, akademska zajednica, sindikati i dr.  
 
On je podsjetio da je pitanje saradnje i intezivnije komunikacije u procesu 
pregovora utvrđeno Odlukom o uspostavljanju strukture za pregovore o 
pristupanju Crne Gore EU pri čemu je, shodno članu 3, stav 2 pomenute Odluke 
predviđeno da se predlog pregovaračke pozicije, nakon sprovedene procedure u 
nadležnom radnom tijelu Skupštine Crne Gore, dostavlja Vladi na usvajanje.  
 
Aleksandar Andrija Pejović je naglasio da je Skupština aktivan partner u 
pregovaračkom procesu o čemu svjedoči i značajno prisustvo njenih predstavnika u 
radnim grupama - ukupno 33 službenika Skupštine. Upoznao je poslanike sa 
trenutnim stanjem u pregovaračkom procesu, ističući da je pristup pregovorima 
ozbiljan i sveobuhvatan. Pored, do sada formiranih šesnaest radnih grupa, 
planirano je formiranje još dvije, čime se struktura pregovora zaokružuje na 
osamnaest radnih grupa u 2012. godini, kazao je glavni pregovarač. Što se same 
dinamike procesa tiče, Pejović je istakao da je dvanaest radnih grupa završilo sa 
obavezama skrininga (screening), među kojima su poglavlja 23, 24, 25 i dodao da se 
u narednih mjesec dana planira skrining za poglavlja 10 i 12.  
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Imajući u vidu da je druga tačka dnevnog reda podrazumijevala poseban osvrt na 
privremeno zatvoreno poglavlje 25, glavni pregovarač je informisao poslanike da je 
radna grupa za ovo poglavlje formirana u julu mjesecu. Podsjećanja radi, Pejović je 
kazao da se poglavlje 25 sastoji iz dva dijela i to nauke, kao bitnog elementa i 
istraživanja, koje je ne samo potpora akademskoj zajednici, već je i osnov za razvoj 
preduzetništva i ekonomije. Glavni pregovarač je potom predstavio rad pomenute 
radne grupe, na čijem čelu je Smiljana Prelević, od njenog formiranja do 
organizovanja Međuvladine konferencije na kojoj je poglavlje 25 privremeno 
zatvoreno u decembru mjesecu. Pejović je poslanicima objasnio da privremeno 
zatvaranje znači da postoji mogućnost vraćanja na ovo poglavlje, u smislu da se 
ostavlja mogućnost Evropskoj komisiji da ponovo otvori pomenuto poglavlje. 
Preporuka je da se za istraživanje izdvoji 3% BDP, pri čemu Pejović podsjeća da 
nijedna zemlja EU nije postigla izdvajanja tolikog procenta u ovoj oblasti, a da je 
Strategijom o naučno–istraživačkoj djelatnosti predviđeno da Crna Gora do 2020. 
godine izdvoji 1,5% BDP godišnje. 
 
Glavni pregovarač upoznao je prisutne sa projektima koji se realizuju u okviru 
naučno–istraživačke oblasti, kao i onima koji su planirani za 2013. godinu. 
Pomenut je Horizont 2020 čime se nastoji obezbjediti mobilnost naučnika i 
istraživača, učestvovanje u zajedničkim projektima koji se realizuju u Crnoj Gori, 
ali i u okviru Evropske unije. Za 2013. godinu planirana su dva projekta i to: 
izgradnja Naučno–tehnološkog parka i Centra uspješnosti, koji imaju za cilj 
podsticanje preduzetništva, kazao je Pejović.  
 
Svoje uvodno obraćanje članovima Odbora za evropske integracije Aleksandar 
Andrija Pejović zaključio je izražavanjem mišljenja da pregovarački proces treba 
shvatiti kao dijalog u kojem država kandidat predstavlja svoj pravni, politički, 
ekonomski, socijalni i društveni sistem. Sve sfere društva trebaju imati značajnu 
ulogu, a posebno Skupština Crne Gore kao aktivni partner u procesu pregovora, 
istakao je Pejović.   
 
Osvrćući se na izlaganje glavnog pregovarača, predsjednik Odbora za evropske 
integracije kazao je da bi, u cilju obezbjeđivanja intezivne komunikacije između 
Skupštine i Vlade, trebalo uspostaviti ugovorni odnos o saradnji ove dvije 
institucije.  
 
Nakon uvodnog izlaganja glavnog pregovarača, a prije otvaranja diskusije, 
predsjednik Radunović je dao riječ proslanici Nadi Drobnjak, koja se članovima 
Odbora obratila u ime Kluba poslanika Demokratske partije socijalista i tom 
prilikom predložila pauzu od pola sata, kako bi poslanici DPS–a mogli 
prisustvovati sastanku tog poslaničkog kluba. 



 4 

Predsjednik Odbora je predložio pauzu od pola sata, međutim predlog nije 
prihvaćen od strane ostalih članova Odbora, pa je odlučeno da se sjednica zaključi 
sa uvodnim izlaganjem glavnog pregovarača. 
 
Sjednica je završena u 11.05 časova.  
 
 
 

 Službenik Skupštine                                                                    Predsjednik Odbora 

 

Andrej Orlandić                                                                            Slaven Radunović 

 


